
Protokół Nr 48/14
z posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego

Rady Miejskiej w Sokółce
w dniu 28 stycznia 2014 roku

Miejsce posiedzenia: Ośrodek Sportu i Rekreacji w Sokółce, świetlica
Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 13.00, zakończono o 14.30.
Przewodniczył: Piotr Kułakowski -Przewodniczący Komisji Finansów
Protokołowała: Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
Członkowie Komisji - wg załączonej listy obecności
Osoby spoza Komisji - zgodnie z listą obecności

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie i przyjęcie porządku.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziałów Przedsiębiorstwa

Produkcyjno-Usługowo-Handlowego "AGROMECH" Spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością z siedzibą w Sokółce stanowiących własność Gminy Sokółka.

4. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, którzy nie są
zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz
gminy oraz górnych stawek opłat za opróżnienie zbiorników bezodpływowych i
transport nieczystości ciekłych.

5. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Sokółce na 2014 rok.
6. Projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Sokółce na

rok 2014.
7. Wolne wnioski

Ad. 1
Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku.
Przewodniczący Komisji wniósł o wprowadzenie do porządku posiedzenia punktu w sprawie
wniosków Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie i Szkoły Podstawowej w Lipinie o
zwiększenie stawki za jednego ucznia w tych szkołach. Mieliśmy ten punkt w prowadzić w
grudniu, jednakże po zapewnieniach Burmistrza projekty uchwał w tej sprawie nie zostały
wprowadzone do porządku sesji.
Radny S.Sawicki zapytał, czy są jakieś dane finansowe, na których komisja może pracować?
Przewodniczący Komisji P.Kułakowski wyjaśnił, że w protokole z ostatniego posiedzenia jest
zapis gdzie Burmistrz powiedział, że do ustalenia takiej stawki jest potrzebna średnia kwota.
Pracownicy mieli czas aby tą kwotę wyliczyć.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek.
Komisjajednogłośnie przyjęła wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek posiedzenia.
Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia.
Komisja obradowała wg. następującego porządku.

1. Otwarcie i przyjęcie porządku.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.



3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziałów Przedsiębiorstwa
Produkcyjno-Usługowo-Handlowego "AGROMECH" Spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością z siedzibą w Sokółce stanowiących własność Gminy Sokółka.

4. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, którzy nie są
zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz
gminy oraz górnych stawek opłat za opróżnienie zbiorników bezodpływowych i
transport nieczystości ciekłych.

5. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Sokółce na 2014 rok.
6. Projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Sokółce na

rok 2014.
7. Rozpatrzenie wniosków Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie i Szkoły Podstawowej

w Lipinie o zwiększenie stawki na jednego ucznia.
8. Wolne wnioski

Ad.2
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z dnia 9 grudnia 2013 r.
Komisja jednogłośnie przyjęła protokół.
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z dnia 30 grudnia 2013 r.
Komisja jednogłośnie przyjęła protokół.

Ad.3
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziałów Przedsiębiorstwa
Produkcyjno-Usługowo-Handlowego "AGROMECH" Spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością z siedzibą w Sokółce stanowiących własność Gminy Sokółka przedstawił
Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki informując radnych że w lutym 2013 r. wpłynął wniosek
Rady Nadzorczej spółki Agromech o prywatyzację uzasadniając to tym iż firma sobie nie
radzi na rynku. W maju 2013 r. Rada Miejska powzięła uchwałę ustalająca ogólne zasady
zbywania udziałów. Wspominał również że 15 % tych udziałów będzie przekazane
pracownikom. Obyły się spotkania z załogą spółki i propozycja taka została przyjęta ze
zrozumieniem.
Przewodniczący Komisji P. Kułakowski zapytał czy te spotkania były protokołowane.
Prezes PPPUH Agromech Pan Waldemar Borowski potwierdził, że był sporządzony protokół
z tego spotkania.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki dodał, że na dzisiejszą komisję zapraszaliśmy również
pracowników spółki.
Prezes PPPUH Agromech Pan Waldemar Borowski dodał, że powzięcie takiej uchwały
rozpoczęło by proces prywatyzacji. Spółkę należy do inwestować a obecnie nie mamy na to
pieniędzy. Dodatkowo przez to że spółka jest w 100 % własnością gminy a gmina jest
powyżej 7 tys. zł. spółka nie mogła korzystać ze środków unijnych. Należy spróbować i
podjąć taką decyzję. Jeśli będzie inwestor to na pewno będzie to z zyskiem dla spółki.
Radny S.Sawicki przypomniał, że 2 lata wspominał o sytuacji tej spółki. Przez ostatni rok
milczał. Nie rozumiem przesłanek jakie kierują Burmistrzem, bo gdzie on był przez te
ostatnie lata. Spółka przynosiła straty a gmina nic nie robiła. Ja bym za przysłowiową
złotówkę przekazał spółkę pracownikom i niech oni się zajmą tą spółką. Ale jeśli to Burmistrz
ma sprzedać to jestem przeciwny.



Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że bez tej uchwały nie ruszymy do przodu z całym
procesem. Nie wracajmy do tego co było w poprzednich latach, musimy podjąć tą decyzję bo
w tej chwili jest na to odpowiedni moment.
Przewodniczący Komisji P.Kułakowski stwierdził, że obowiązuje schemat powielania
błędów. Stajemy w podobnej sytuacji jak przy połączeniu spółek MPWiK i MPEC.
Prosiliśmy o materiały i propozycję jak to miało by działać. Teraz dostajemy informacje że
rada ma zadecydować o zbyciu udziałów. Nie wiemy komu je zbędziemy i co tam w tym
miejscu powstanie. Co dalej będzie z pracownikami? Osobiście nie podejmę takiej decyzji bo
sumienie mi na to nie pozwala. Nie mamy nic przeciwko zmianie sytuacji tej spółki, bo to
należy zrobić ale nie wiemy w jaki sposób to będzie robione. Radni przed podjęciem takiej
decyzji powinni mieć taką informację.
Radny Ł.Moździerski dodał, że należy sprzedać tą spółkę bo od wielu lat przynosi straty.
Przewodniczący Komisji P.Kułakowski powiedział, że wszyscy radni chcą sprzedaży ale jeśli
tak to komu i co z pracownikami?
Mecenas Dariusz Romowski wyjaśnił, że jest to uchwała intencyjna, która rozpocznie cały
proces prywatyzacji i wybór metody. Najbardziej korzystna w tym przypadku jest publiczna
negocjacja w trakcie której zostanie określona kwota, rodzaj inwestycji i pakiet socjalny dla
pracowników.
Burmistrz S.Małachwiej dodał, że ostatecznie o wszystkim decyduje Burmistrz ale będzie
również powołany zespół który poprowadzi całą procedurę prywatyzacji. Albo ufamy albo
rezygnujemy. Nie ruszymy do przodu bez podjęcia tej uchwały. Na tym etapie nie wiemy kto
może kupić spółkę ale firmy już się nią interesują. Burmistrz jest obwarowany przepisami
prawnymi i musi je przestrzegać w tym procesie.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę, dlaczego nikt nie wspominał o perspektywie rozwoju tej
spółki. Powołać nowego menadżera spółki. Zainteresowaną spółką na pewno jest Barter,
który odkupi spółkę ale podatek będzie płacić i tak nie u nas. Może należało by zaprosić
prezesa i zapytać jakie ma plany względem tej spółki. Dlaczego nie można by było połączyć
tej spółki z sokólskim MPO.
Radny Ł.Moździerski wniósł o zamknięcie dyskusji.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie dyskusji.
Komisja 3 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 1 "wstrzymującym się" przyjęła dyskusję.
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Komisja 3 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" zaopiniowała pozytywnie
projekt uchwały.

Ad.4
Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do
ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy oraz górnych
stawek opłat za opróżnienie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych
przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Przewodniczący Komisji P.Kułakowski zwrócił uwagę, że opróżnianie pojemnika
bezodpływowego w tej chwili kosztuje 15 zł. za 1 m2

. Propozycja w uchwale jest 30 zł. Czy
nie zaszkodzi to mieszkańcom, czy firmy nie będą chciały podnosić obecnie obowiązujących
cen.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że nie wyobraża sobie jakiejś zmowy cenowej i raczej bym
tego się nie obawiał. Ta uchwała jest karą dla tych osób które nie zawarły umów. W innych
gminach ceny są podobne.
Radny S.Sawicki zapytał dlaczego nie możemy ustalić dolnych stawek. Tą uchwałą Burmistrz
ogranicza swobodę działalności gospodarczej.



Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że rada ma kompetencje do ustalenia tylko górnych stawek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Komisja 7 głosami "za" przy l "przeciw" zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Ad.S
Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Sokółce na 2014 rok.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie planu pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Sokółce na rok
2014.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.
Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Ad.7
Rozpatrzenie wniosków Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie i Szkoły Podstawowej w
Lipinie o zwiększenie stawki na jednego ucznia.
Przewodniczący Komisji P.Kułakowski poinformował, że wpłynęły wnioski Szkoły
Podstawowej w Janowszczyźnie i Lipinie o zwiększenie tych stawkę o 40 zł. Wnioskami tymi
zajmowała się również Komisja Oświaty.
Przewodniczący Komisji Oświaty J.Wierzbicki oznajmił że Komisja Oświaty przegłosowała
pozytywnie propozycje zwiększenia tych stawek.
Radny S.Pałusewicz zwrócił uwagę, że należy przygotować jakieś wyliczenia i skutki
finansowe i nie podejmować dzisiaj takiej decyzji.
Radny P.Kułakowski dodał, że przykro bardzo że nie ma dzisiaj obecnego Burmistrza
Szczebiota, który prosił aby dzisiaj odbyły się komisję bo chce wziąć w nich udział.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek aby zwiększyć stawki na jednego ucznia w
Szkołach Podstawowych w Janowszczyźnie i Lipinie o 40 zł.
Komisja 4 głosami "za" przy 4 "wstrzymujących się" przyjęła wniosek.
Przewodniczący Komisji zgłosił wniosek aby urząd przygotował projekty uchwał w celu
wniesienia ich do porządku na najbliżej sesji.
Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek.

Ad.8
Wolne wnioski

Protokółowała
Joanna Korzeniewska

Przewodniczył
Piotr Kułakowski


